
ZAKAJ TAKO?

RaIIy Saturnus — dan potem
Med napovedovanjem največjega avtomobilistič-

nega tekmovanja, ki bi mu osebno rekel tudi »tehni-
ka proti okolju«. so športni novinarji tudi napisali, da
se take proge ne bi sramovali nikjer po svetu, tako
dobro, da je pripravljena..., da je peščica organiza-
torjev pokazala svojo sposobnost in zavest..., da so
na vrsti tudi gledalci (skupaj naj bi jih bilo okrog
50.000), da je prav vsak gledalec varuh reda (mišljeno
seveda le na varnost)... Vsekakor je potrebno česti-
tati športnim delavcem in tekmovalcem za izjemne
strokovno-športne napore in uspehe; toda prišel je
tudi »dan potem« - 26. maja, ki se odraža na okolju
ob progi (da o stanju makadamske ceste na Krim
sploh ne govorimo!). Okolje dobesedno ječi od po-
sledic početja neodgovornih gledalcev, prej imenova-
nih »varuhov reda«. Prve so na neizmerne količine
praznih steklenic, smeti, pločevink in ostalih odpad-
kov opozorile inšpekcijske službe, občinske in kra-
jevne strukture, lovci, sprehajalci in krajani, ki se
zgražajo nad ekološko zavestjo ljubiteljev rallya. Tu-
di sam sem si z grozo ogledoval v gozdu ob cesti Iška
vas-Krim-Rakitna neraben »razsut tovor« gledal-
cev. Brez obotavljanja trdim, da so ekološke posledi-
ce takšnega početja gledalcev in predhodnega neu-
krepanja organizatorja veliko bolj v nebo vpijoče, kot
še takšen triumf po uspeli prireditvi. Predvsem pa so
posledice Irajnejše - ekološko nesprejemljive! Za-
mislimo se nad posledicami, če bomo takšno početje
ob isti progi dovoljevali in prenašali iz leta v leto, pri
tem pa bi se organizator izogibal vsakršne odgovor-
nosti. V športu je že tako, da so za prekrške navijačev

odgovorni klubi, za katere ti navijajo. Brez obotav-
ljanja je potrebno takoj napisati, da bodo ob takšnem
početju krajani v prihodnosti rekli svoj odločni ne! Pa
ne le zaradi izpušnih plinov, hrupa in prahu, pač pa
predvsem zaradi odnosa do okolja ob progi in nako-
pičenih smeti. Najmanj kar bi morali zadolžiti orga-
nizalorja tega tekmovanja je, da je odgovoren za
posledice početja gledalcev, in smeti, ki jih puščajo
v neposredni bližini proge. Zato naj se v prihodnosti
poveže s pristojnimi komunalnimi službami in pred-
hodno organizira redarstvo in čistilno akcijo takoj po
prireditvi, vzdolž cele proge! To še posebej velja za
proge, ki gredo skozi gozd in travnike. Prepričani
smo lahko, da bi začasno postavljeni kontejnerji za
smeti v mnogočem omilili posledice in olajšali obvez-
no čistilno akcijo.

Šele ko bo v prihodnje organizator rallya poskrbel
za povezavo s komunalnimi službami in podpisal
svojo odgovornost za početje gledalcev, se bomo tudi
krajani z razumevanjem pridružli aplavzom za uspehe
v tovrstnem športu. Dokler pa tega ne bodo zagotovi-
li, morajo vedeti, da nam je ljubši sprehod po čistem,
mirnem gozdnem okolju ter čistih stezah in poteh.

Če bomo krajani v bodoče nasprotovali takšnim
tekmovanjem brez ustreznih garancij prireditelja bo
to le zato, ker se tudi mi zavedamo, da gre v primeru
Slovenije za deželo Ijudi, v kateri vsaj nekateri vemo,
kaj hočemo. Prosil bi javen odgovor tistega organa,
ki je prireditev dovolil v tem okolju: Kdo bo odstranil
odpadke in do kdaj?
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